



NATO



OTAN



**PRESS AND MEDIA
SERVICE**

**SERVICE DE PRESSE
ET DES MEDIAS**

**NATO/OTAN, 1110 BRUSSELS/BRUXELLES • TEL. : 707 41 11
TELEFAX/TELECOPIEURS : 707 50 57 - 707 50 58**

PRESS RELEASE (97)73

11 June 1997

**APPOINTMENT OF GENERAL WESLEY K. CLARK, U.S. ARMY TO SUCCEED GENERAL
GEORGE A. JOULWAN AS SUPREME ALLIED COMMANDER EUROPE**

NATO's Defence Planning Committee, in response to a letter from the President of the United States to the Secretary General of NATO, who is the Chairman of the Defence Planning Committee, agreed with great regret to release General George A. Joulwan from his assignment as Supreme Allied Commander, Europe. They expressed to General Joulwan, in the name of their governments, lasting gratitude for his distinguished service.

To succeed General Joulwan, the President of the United States, having been asked to nominate an officer of the United States, proposed General Wesley K. Clark, US Army. In response to his nomination, the Defence Planning Committee today adopted a resolution appointing General Clark as Supreme Allied Commander, Europe with the same powers and functions.

General Clark will also be assigned as Commander in Chief, United States European Command, subject to Senate confirmation.

The release of General Joulwan and the appointment of General Clark will take effect in July 1997.

*NATO Information is also available on E-Mail via the following address:
NATODOC@HQ.NATO.INT*

COMMUNIQUE DE PRESSE (97)73

11 juin 1997

**NOMINATION DU GENERAL WESLEY K. CLARK, DES FORCES TERRESTRES DES
ETATS-UNIS, AU POSTE DE COMMANDANT SUPREME DES FORCES ALLIEES EN EUROPE. EN
REPLACEMENT DU GENERAL
GEORGE A. JOULWAN**

Le Comité des plans de défense, répondant à une lettre du Président des Etats-Unis au Secrétaire général de l'OTAN, qui est le Président du Comité des plans de défense, a accepté avec grand regret de libérer le général George A. Joulwan de ses fonctions de Commandant suprême des forces alliées en Europe. Il a exprimé au général Joulwan, au nom des gouvernements représentés au Comité, une gratitude durable pour ses éminents services.

Pour la succession du général Joulwan, le Président des Etats-Unis, qui avait été invité à désigner un officier des forces armées américaines, a proposé le général Wesley K. Clark, des forces terrestres des Etats-Unis. En réponse à cette désignation, le Comité des plans de défense a adopté ce jour une résolution par laquelle il nomme le général Clark Commandant suprême des forces alliées en Europe, avec les mêmes pouvoirs et fonctions.

Le général Clark sera nommé Commandant en chef des forces des Etats-Unis en Europe, sous réserve de confirmation par le Sénat.

La libération du général Joulwan de ses fonctions et la nomination du général Clark prendront effet en juillet 1997.

*Les informations sur l'OTAN sont également disponibles sur réseau INTERNET:
'NATODOC@HQ.NATO.INT'*